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Godmorgen alle sammen – velkommen til SMK-standerhejsning 2024. 
 
Tak for sidst - til dem der var med til generalforsamlingen. Så er vi klar til endnu en fantastisk sejler sæson. 
 
Sidste år annoncerede vi vores nye motto og overskriften for sæsonen: SMK i fornyelse – vi lytter, vi 
handler. 
 
Da skal jeg da lige love for blev praktiseret, måske endda lidt overdrevet – vi mistede næsten halvdelen af 
vores bestyrelse da Dennis, Søren, Leo og Brian besluttede at stoppe deres arbejde i bestyrelsen. Jeg har før 
sagt tak til dem for deres store indsats for SMK gennem årene, men der sker ikke noget ved, at give dem en 
hånd til. 
 
Til gengæld havde vi et brag af en generalforsamling hvor grundlaget for en ny bestyrelse blev lagt da 
Gorm, Hugo, Torben og Allan besluttede at opstille – og blive valgt med lynhurtige klapsalver. Hvis I 
studerer referatet fra konstitueringsmødet, kan I se at de nye medlemmer af bestyrelsen allerede har fået 
tildelt deres ansvarsområder. 
 
Sejsgrunden. 
Denne skønne plads har Gorm fået ansvaret for. Gorm efter mange års erfaring med pladsen en vision for 
hvordan man kan udvikle Sejs grunden og dens faciliteter. Dem skal han i detaljer selv have en chance for at 
præsentere efterhånden som de er blevet vendt i den samlede bestyrelse, men jeg kan godt nævnte et par 
stykker af dem her. 
 

• Fordøren er utæt og låsen er slidt. Det er der aktion på i løbet af kort tid. 

• Vores strømforbrug er tilsyneladende stadig stort, det skal der kigges på. 

• Borde og stole på verandaen bliver udskiftet til nye som er lettere at håndtere og helt 
vedligeholdelsesfri. 

• Broen er hamrende glat og potentiel farlig i fugtigt vejr. Her undersøger vi muligheden for en 
overfladebehandling. 

• Vi undersøger om man kan gøre strandkanten mere badevenlig for børn. 

• Bålpladsen kræver en nærmere overvejelse, den fungerer lige nu som affaldsplads for træ som nok 
aldrig bliver brændt af. 

• Vi undersøger om grunden kan drænes, den er nærmest bundløs efter massivt regnvejr. Selv vores 
plæneklipper nægter at køre ud i sumpen. 

 
Bjerget. 
Her fortsætter Rene med sin ustoppelige energi. Inklusive alt hans udstyr som vi tilfældigvis lige har brug 
for på Bjerget.  
 
Han har også en liste over ting som skal laves – nogen af dem af egen vilje, andre skab af naturens luner. De 
omfatter: 
 

• Plankerne fra det store træ er blevet skåret op og skal anvendes til nye borde og bænke. 

• Der skal lægges nyt tag på toilettet. 

• Taget på pergolaen skal udskiftes. Det gik til under en af efterårsstormene, selvom det var sikret 
efter alle kunstens regler. 

• Lysene på broerne skal tjekkes igen, nogen af dem sidder løst. 

• Møblerne fra Sejsgrunden finder nyt liv på Bjerget. Jeg er spændt på hvordan de bliver 
transporteret fra Sejs til Bjerget – med Rene ved ”roret” står alle muligheder åbne. 

• Et væltet træ skal saves og kløves, det ender nok med at opleve lystig snak rundt om bålet. 
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Restauranten 
Kaj fortsætter som ansvarlig for restauranten og dens faciliteter.  
 
Der har været masser af aktivitet i foråret. 
 

• Isoleringen over loftet i restauranten var uhensigtsmæssigt placeret og det gav en masse 
kuldebroer. Loftet blev derfor nedtaget, den gamle isolering blev flyttet og ny isolering oplagt. 

• Samtidig er der blevet opsat helt nyt loft. Komforten er nu helt i top. 

• Vi har i mange år kæmpet med pladsen på vores marine kontor. Vi overvejer derfor at inddrage det 
rum som ligger bag toilettet og som lige nu anvendes til ”diverse” opbevaring. 

 
Interne procedurer. 
Vores kasserer Kaj har længe kæmpet med medlemmer som betaler for sent. Det giver en masse arbejde 
op til generalforsamlingen, folk der skal rykkes, sidste øjebliks betalinger som skal registreres inden 
generalforsamlingen. 
 
Det betyder også, at udsendelse af årsmærke og rabatkort bliver forsinket. Til stor irritation for mange 
medlemmer. 
 
Ud af vores ca. 900 medlemmer er kun 450 på betalingsservice, resten på girokort. Det kommer vi til at 
ændre på i løbet af 2024. 
 
Planen er: 

• At der sættes en MEGET tydelig forfaldsdato på opkrævningen 

• Der udsendes kun én rykker 

• Medlemmer der stadig ikke har betalt, bliver ekskluderet 

• Efterfølgende betaling medfører nyt indmeldelsesgebyr 
 
Reparation af defekte nøgler: 
Vi anbefaler, at du tjekker din nøglebrik hurtigst muligt. Undertegnede deltager med nøglesystemet på 
samtlige kontordage – indtil og med juni måned. Her kan du få repareret din nøglebrik med det samme. 
 
Herefter kan det tage lidt længere tid afhængig af bemandingen. 
 
Lydanlæg. 
Må og skal omtales hvert år, specielt lige nu hvor det fungerer rigtigt godt. 
 
Det er Søren og Arne Nygaards fortjeneste. Men, nu stopper Søren, hvad så? 
 
Ingen grund til panik. Torben – et af de nye bestyrelsesmedlemmer, er professionel lydmand! Hvor heldige 
kan vi være. 
 
SMK Nyt. 
På den sidste generalforsamling blev det enstemmigt besluttet, at det gode gamle blad skulle nedlægges – 
tiden var simpelthen løbet fra det. 
 
Den nye hjemmeside SMK-online.dk og Facebook gruppen SMK-online.dk har på bare ét år vist sig som 
værdig arvtager efter det gamle blad. Aldrig nogensinde før har vi haft så megen ”her & nu” 
kommunikation med vores medlemmer. 
 
Derfor var vi igen nervøse da Søren stoppede. Men, med en lynhurtig overdragelse til Gorm er vi videre. 
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Gorm er nu ansvarlig for vores hjemmeside og Facebook gruppe. 
 
Vask af bådene i Indelukket. 
Et af de emner vi stadig ikke har fuldstændig kontrol over. Jeg har aftalt med Johan Brødsgaard, at de skal 
stoppe anlægsarbejdet indtil videre. 
 
Dennis er stoppet, derfor har vi nedsat et udvalg bestående af Hugo, Kaj og Arne som skal se på om 
vaskepladsen kan flyttes og om vi – SMK – eventuelt kunne byde ind med en tillægsløsning til kommunens 
løsning. 
 
Vi kommer ud med mere information undervejs. 
 
SMK’s bestyrelse ønsker hermed en forrygende 2024 sejlersæson.  
 
Vi vil nu afsynge vores sang. 
 
Dette er hermed slut på den officielle standerhejsning. 
 
Og så vil vi gerne være vært med et traktement af det traditionelle morgenbord og en øl. 


